



# ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါမုၢ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၅ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြုၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 25-160-11

### ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- SAC ပယီၤသးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အယိ ဘၣ်ဒိသဝီဖိ (၂) ဂၤ ဒီး ဟံၣ်ဟးဂီၤဝဲ (၁) ဖျါ ဖဲနီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်ဟီၣ်ကဝီပုၤ (လါမုၢ် ၂၀၂၅ နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီပုၤဖဲ လါမုၢ် ၂၀၂၅ နံၣ်အတီၢ်ပုၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမုၢ် ၈ သီ, ၂၀၂၅ နံၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ကပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ပယီၤသး ဒိၣ်သးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၃၂) သးဖိတဖၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် (၁၂၀ မမ) တဖျါဖဲ ကက--- သဝီ, ဝါမၢ်ကရူာ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်တဖျါအံၤ လီၤတံာ်ပိၢ်ဖးထီၣ်ဝဲလၢ နီၣ်က--- အဟံၣ်ကပၤအယိ ကျိဖးဒိၣ်က့ဘၣ်ဒိဝဲအယိဒု, ဘၣ်ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲ အဟံၣ်ဒိၣ်ဒီးဂီၤပၤသ့တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်က့တဖၣ်အံၤ ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီးသဝီဖိအဂၤတဂၤ ဖဲလါအဝဲဟးတီ ဆါအိၣ်ခိၣ်နီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ (၂) ဂၤအံၤ လဲၤဒီးကူၤစါယါကျါဝဲအသးဖဲ တၢ်ဆါဟံၣ်လၢအအိၣ်ဘူးဒီး အသဝီန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိတဖၣ် တဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ လၢတၢ်ကရၢကရိအအိၣ်နီၣ်တဖုဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

### (၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	SAC ပယီၤသးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လၢသဝီပုၤအယိ ဘၣ်ဒိသဝီဖိ (၂) ဂၤ ဒီး ဟံၣ်ဟးဂီၤ (၁) ဖျါ	
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါမုၢ် ၈ သီ, ၂၀၂၅ နံၣ်	
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	ကက--- သဝီ, ဝါမၢ်ကရူာ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်	
ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	နီၣ်က---	နီၣ်ခ---

<sup>1</sup> တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပုၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤဖဲ လါမုၢ် ၂၀၂၅ နံၣ် အပုၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၤကဝီပုၤမၤသကိး တၢ်တဂၤ ဖဲ ဒုပျာ်ယာ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပုၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤလၢ ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် (KHRG) လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၤကဝီပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၣ် ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီပုၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

သးနံၣ်	၁၇ နံၣ်	၅၀ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	မုၢ်	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ထီၣ်ပုၢ် / သဘူ	သဘူ	ထီၣ်ပုၢ်
တၢ်ဖိးတၢ်မၤ	ကွဲးရီၤဘၢၣ်	ဆါအိၣ်ဒိနီ
တၢ်ဘျီၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒး	ဘူးဒး
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ကက--- သဝီ, ဝါမၢ်ကရူၢ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၢ	ကက--- သဝီ, ဝါမၢ်ကရူၢ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၢ

ပှၤလၢအမၤအၢပယွဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သးကျိၤ/ သးရ့ၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သးကလၢၤ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
တသ့ၣ်ညါ	ဒူးယၢ်ခိၣ်	ခိၣ်သးရ့ၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၃၂)	ဆၢက့ၢ်ဂ့ၢ်	တသ့ၣ်ညါ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

သဝီဖိတၢ်လဲၤဘၣ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၤဖဲ သဝီလၢကျိၤဖးဒိၣ်လီၤတၢ်လၢအပှၤတဖျါအံၤအယီ အဝဲဆၢဒူးသ့ၣ်ညါယၤ (KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ) လၢတၢ်ကလုာ်ဒီး ယသ့ၣ်ညါဘၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အံၤန့ၢ်လီၤ. [ဝံၤအလီၤခံ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ လဲၤမၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်ဒီး ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အနီၢ်ကစၢ်အယီ အဝဲဒီးန့ၢ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ဂီၤတၢ်အုၣ်သး သ့ၣ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ.]

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲဒ်လဲၣ်.

KHRG (ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိ) မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်တၢ်ဒီး သဝီဖိလၢအဘၣ်ဒိဒီးကျိၤဖးဒိၣ်က့ [နီၣ်ခ---] တၢ်အံၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ ဒီး[နီၣ်က---] လၢအမ့ၢ်ပိာ်မုၢ်ဖိသးနံၣ်အိၣ် (၁၇) နံၣ် လၢအဘၣ်ဒိဒီးကျိၤဖးဒိၣ်က့တၢ်အံၤအမိၢ်န့ၢ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပာ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

ပာ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.

စးထီၣ်လၢလါအုၣ်ဖြၢၣ် ၂၀၂၅ နံၣ် တုၤလီၤလၢ လါမ့ၤ ၂၀၂၅ နံၣ်ဆၢကတီၢ်, တၢ်ဒူးကဲထီၣ်ဝဲလၢ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသး

မုၢ်ဒိၣ် (KNLA), ကညီၣ်ဒီကလုာ်ဂၤသးကရၢ (KNDO), ကမုၢ်တၢ်ဒီသဒၢသး (PDF) ဒီး ထံၣ်တၢ်ပတၢ်ပြဲးကိၣ်ကးကရၢ (SAC) ပယီၤသးတဖၣ်အဘၢၣ်စၢၤ ဖဲကီးတရံး ဒီး ကြၢၢ်တုၣ်ဝုၣ်အဘၢၣ်စၢၤ ကျဲမုၢ်လါအခိၣ်အယၢၤဟီၣ်ကဝီၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ဒုးတၢ်ယၢၤကဲထီၣ်သးဒ်အံၤအယီၤ SAC ပယီၤသးဖိတဖၣ် ဟူးဂဲၤဟးအိၣ်ခူသ့ၣ်ဝဲဒၣ်လၢသဝီဖိအဟံၣ်အယီၤ လၢအဒိၣ်အထီၣ်တဖၣ်အပူၤလၢတၢ်ကဒီသဒၢလီၤအသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC ပယီၤသး ဒိၣ်သးရၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၃၂) လၢအအိၣ်ဖဲကးအဆၢက့ၢ်ဝုၣ်သးကလၢတဖၣ်အံၤ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ကစီၣ်လၢ ကညီၣ်ဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သးခိၣ်တဂၤဘၣ်ဒိလၢတၢ်ဒုးပူၤ ဒီးဟဲက့ၢ်ခီကဘၣ် ဝဲကျဲဖဲ ကက--- သဝီ, ဝါမၢ်ကရူၢ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်န့ၣ်လီၤ. အယီၤ ဖဲလါမ့ၢ် ၈ သီ, ၂၀၂၅ နံၣ်, ဂီၤခီ ၅ န့ၣ်ရံၣ် အမံးနံး ၂၀ အဆၢကတီၢ်န့ၣ် SAC ပယီၤသးအံၤ တယးဟးခးလီၤကြီၣ်ကျိဖးဒိၣ် (၁၂၀ မမ) တဖျါၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၣ်လၢ အဆိကမိၣ်ဝဲလၢ သးဖိၣ်စုကဝဲၤဟံၣ်ဖိၣ်တဖၣ်အံၤ ကက့ၢ်ခီဘၣ်ကျဲအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ် (၁၂၀ မမ) အချဲတဖျါၣ်အံၤလီၤတၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်ဝဲ ဖဲ ကက--- သဝီ, ဝါမၢ်ကရူၢ်ပူၤ အယီၤ ဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်ဖိသ့ၣ်မုၢ်ဖိ နီၢ်က--- လၢအသးနံၣ် အိၣ်ဝဲ (၁၇) နံၣ်တဂၤအံၤ အယီၢ်ဒုလၢအစ့ၣ်တကပၤ ဖဲလၢအဝဲမံၣ်နီၤလၢ အလီၢ်မံၣ်ခိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်က့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီးအဟံၣ်ခိၣ်ဒုး ဒီး ဂီၤပၤဒုၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်က--- အဟံၣ်ဖိယီၤဖိဆိကမိၣ်ဝဲလၢအဘၣ်ဒိတနးဘၣ်အယီၤတလိၣ်လဲၤဒီးကူၤစါယါဘျါအသးလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်သနၢ်က့ၢ်, ဒီဖျါလၢသဝီဖိ တဖၣ် တဲဘၣ်ဝဲ နီၢ်က--- အမိၢ်လၢကျိဖးဒိၣ်က့ၢ်န့ၣ် အိၣ်ဒီးအစ့ၣ်အပျါအယီၤ အမိၢ်လဲၤဆၢ အီၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ် အိၣ်လၢအအိၣ်ဖဲသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. နီၢ်က--- အမိၢ် စံးဘၣ်ဝဲ KHRG ဒ်အံၤ, “ဘၣ်မနုၤအယီၤလၢအဝဲသ့ၣ် (ပယီၤသး) ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လဲၣ်န့ၣ်ယတသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်ဘၣ်. လၢအပူၤက့ၢ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ခးလီၤ ကျိဖးဒိၣ်အိၣ်စ့ၢ်. ဘၣ် ဆၣ်သနၢ်က့ၢ်တဘၣ်ဒိပုၤကမုၢ်ဖိဘၣ်.”

ဒ်န့ၣ်အသး ကျိဖးဒိၣ်ချဲလီၤတၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်တဖျါၣ်အံၤ အက့ၢ်ဖျိးဘၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲ နီၢ်ခ--- လၢအသးနံၣ်အိၣ် (၅၀) နံၣ်တဂၤအံၤအနုၢ်လၢအထွဲတပၤန့ၣ်လီၤ. နီၢ်ခ--- မုၢ်ပုၤတဂၤလၢအဟးတီဆါအိၣ်ဝဲခီနီၤ လၢအတၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်ခ--- ဘၣ်ဒိဝဲဖဲအဝဲဟးဆါအိၣ်ဝဲခီနီၤလၢကျဲမုၢ်ခိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်ခ--- ဘၣ်ဒိဝဲၤ အကသါယံးထီၣ်အယီၤ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် လဲၤဆၢအီၤတဘျီဃီဆူ ကညီၣ်ဆူၣ်ချ့မၤစၢၤဝဲၤကျိ (KDHW) တၢ်ဆါဟံၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ ကခ--- သဝီ, ဆ့ၣ်ကီၢ်ကရူၢ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်ပူၤ ဒီးဒီးကူၤစါယါဘျါအသးဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်ဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါမ့ၢ် ၁၃ သီ, ၂၀၂၅ နံၣ်န့ၣ် နီၢ်ခ--- အတၢ်ပူၤလီၢ်ကိညါလီၤတဖၣ်လံၣ်ဘၣ်ဆၣ် အဝဲဘၣ်လဲၤဒီးကွၢ်ဒီးအသးလၢတၢ်ဆါဟံၣ်တန့ၢ်တဘျီန့ၣ်လီၤ. နီၢ်ခ--- အတၢ်ဒီးကူၤစါယါဘျါအသးတဘျီအံၤ တၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စုကလၢာ်ဝဲထဲလဲၣ်န့ၣ် အဝဲတသ့ၣ်ညါဝဲဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဘၣ်ဒိဝဲဒီး ပုၤလဲၤဆၢအီၤဆူတၢ်ဆါဟံၣ်တၢ်တဘျီန့ၣ် အဝဲဘၣ်ဟ့ၣ်ဝဲသိလ့ၣ်ယီၢ် (ဆဲးကဲး) အလဲ ၅၀,၀၀၀ ကး န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် နီၢ်ခ--- တဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢတၢ်ကရၢကရိအအိၣ်နီၤတဖုဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤခဲၣ်ဘၣ်အံၤတၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အီၤဖဲ လါမ့ၤ ၂၀၂၅ နံၣ်, ကက--- သဝီ, ဝၢ်မၢ်ကရူၢ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပုၣ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမ့ၤ ၈ သီ, ၂၀၂၅ နံၣ်န့ၣ် SAC ပယီၤသး ဒိၣ်သးရဲၣ် (ခလရ) နီၣ်ဂံၢ် (၃၂) သးဖိတဖၣ်ခးလီၤဝဲကျိၤဖးဒိၣ် (၁၂၀ မမ) တဖျါၣ်ဖဲ ကက--- သဝီ, ဝၢ်မၢ်ကရူၢ်, နီၣ်တကီၢ်ကီၢ်ဆၣ်ပူၤ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုစုၣ်တကပၤဒုးနဲၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ နီၢ်ခ--- အန့ၢ်ဘၣ်ဒိဝဲလၢကျိၤဖးဒိၣ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုထွဲ တကပၤဒုးနဲၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ကျိၤဖးဒိၣ်က့ၢ်ဘၣ်ဖျိဝဲ နီၢ်က--- အဟံၣ်ခိၣ်ဒုးဒီးဂီၤပတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

**(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုၤန့ၢ်အခွဲး**

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

နီၢ်က--- အမိၢ် ဒီး နီၢ်ခ--- ဟ့ၣ် KHRG တၢ်ပျဲလၢကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢတၢ်ရၢလီၤအဂီၢ်ဒီးဒိအလီၢ်အိၣ်ဝဲအသိးသ့ဝဲဒၣ် န့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၢ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟံးဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုၢ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံးသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒဲန့ၣ်လီၤ.